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RW-0052/8/2009 

Protokoł Nr XXXV/2009                                                                                             
sesji Rady Gminy Potęgowo                                                                                  

z dnia 28 września 2009r. 
 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00, zakończyła o godz. 12.40 .  W sesji udział wzięło 
udział 15 radnych na  skład 15 radnych, sołtysi, Wójt, Zastępca Wójta, pracownicy 
Urzędu Gminy oraz zaproszeni goście, zgodnie z załączonymi listami obecności. 
(Załącznik nr 1 – lista obecności radnych, 
załącznik nr 2 – lista obecności sołtysów, 
załącznik nr 3 – lista obecności zaproszonych gości). 

 
Porządek obrad sesji: 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

II. Obrady: 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
2. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 
3. Informacja przedstawiciela PZU w sprawie ubezpieczeń. 
4. Ocena  wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2009r. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok, 
b) w sprawie udzielenia Powiatowi Słupskiemu w 2010 roku pomocy finansowej 

na przebudowę drogi Nr 1188G – DarŜyno – Łupawa, 
c) w sprawie   wyraŜenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego stanowiącego 

Zasób Gminy, 
d) w sprawie wyraŜenia woli udzielenia poŜyczki na rzecz Gminy Dębnica 

Kaszubska na prefinansowanie projektu: „Remont i adaptacja budynku szkoły 
na Centrum Partnerstwa lokalnego w Krzyni”.   

      6. Interpelacje i zapytania radnych. 
III.  Zakończenie:  

1. Wolne wnioski i informacje. 
2. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.I. Sprawy regulaminowe. 
1. Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXXV sesji V kadencji, powitał radnych,   

sołtysów, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Gminy. 
 

2. Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, a tym samym 
prawomocność obrad sesji. 
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3. Przewodniczący Rady przedstawił protokoł z poprzedniej sesji, za przyjęciem którego 
głosowało 14 radnych, wstrzymał się od głosu 1 radny (Malinowski). 

 
4. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali wraz z   
zawiadomieniami o sesji oraz zaproponował zmianę polegającą na: 
1) dopisaniu w części drugiej punkcie piątym porządku obrad podpunktu „e” – 

podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
stanowiącej Zasób Gminy. 

 Za przyjęciem zmian do porządku obrad głosowali wszyscy radni. 

Ad.II. Obrady. 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji udzielali: 
     1)  E.Ulanowska- na wniosek J.RóŜańskiego w sprawie ponownego umieszczenia pod 
tablicą miejscowości Nowe Skórowo znaku ograniczenia prędkości do 60 km/ha lub 
uznania Nowego Skórowa za teren zabudowany – komisja złoŜona z przedstawicieli 
Starostwa Powiatowego, policji, PKS-u oraz Urzędu Gminy zadecydowała, Ŝe Nowe 
Skórowo jest miejscowością zbyt rozprzestrzenioną i nie moŜe zostać uznane za teren 
zabudowany. 
   - na wniosek J.RóŜańskiego w sprawie zmiany oznakowania 
wysokości przejazdu pojazdów pod wiaduktem w Potęgowie z 3,5 m na 4 metry – znak 
zostanie wymieniony jak tylko Zarząd Dróg powiatowych będzie w posiadaniu 
odpowiedniej tablicy. 
   - na wniosek D.Młynarczyk w sprawie zobowiązania wykonawcy 
układającego kable światłowodowe od wiatraków do transformatora w DarŜynie, aby 
doprowadził do stanu pierwotnego melioracje przy drodze. W tej chwili rów jest za 
płytki i po opadach woda przelewa się przez drogę na prywatne posesje – wniosek jest w 
trakcie realizacji. 

 
2)  Zastępca Wójta – na wniosek W.Zientarskiego w sprawie zamontowania jednej 

lampy oświetleniowej przy przejściu do przystanku w Malczkówku (koło transformatora) 
– odpowiedzi na wniosek udzielę na kolejnej sesji, poniewaŜ w okresie międzysesyjnym 
nie zdąŜyłam skontaktować się z przedstawicielem Zakładu Energetycznego. 
Wójt- proszę pamiętać, Ŝe tego typu wnioski niosą za sobą konsekwencje finansowe. 

   3) K.Stanna - na wniosek A.Dąbrowskiej w sprawie ponowienia 
apelu mieszkańców wsi Warcimino w sprawie fetoru z chlewni w Warciminie – apel 
mieszkańców wsi w dniu 18 sierpnia br. ponownie został przekazany do Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska w Słupsku, który przeprowadzi kontrolę w 
październiku, do Powiatowego Lekarza Weterynarii w Słupsku, który kontrolę juŜ 
przeprowadził, stwierdził uchybienie i nakazał częstsze wietrzenie pomieszczeń oraz do 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Słupsku. Wszelkie informacje 
dotyczące tej sprawy będę przekazywała na kolejnych sesjach. 
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2. Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 
(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
3. Informacja przedstawiciela PZU w sprawie ubezpieczeń. 

Przedstawiciel Oddziału PZU S.A. w Słupsku p. Wojciech Zaporowski przedstawił 
ofertę ubezpieczeń dla właścicieli i posiadaczy gospodarstw rolnych. 

W sprawach ubezpieczeń rolnicy mogą się kontaktować z agentem ubezpieczeniowym 
panią  Jolantą Ziółek. 
Przewodniczący Rady- rolnicy muszą zdać sobie sprawę z tego, Ŝe ubezpieczyć się 
trzeba. 
Komendant StraŜy Gminnej- powiedział pan, Ŝe od ubiegłego roku nic się nie zmieniło, 
ale do wyliczenia składki przyjmuje się cenę 800 zł za tonę pszenicy. Chciałbym 
wiedzieć, czy któryś z rolników otrzymał taką cenę. 
W.Zaporowski- to jest tylko przykładowe wyliczenie. Jeśli dochodzi do spisania umowy, 
to stosujemy indywidualną stawkę dla kaŜdego producenta. 
 
4. Ocena  wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2009r. 
Skarbnik Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za I półrocze 
2009 roku. 
(Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. GraŜyna Pokuć przedstawiła Uchwałę Nr 
104/g255/B/IV/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 
z dnia 18.09.2009r. w sprawie opinii o przedłoŜonej przez Wójta Gminy Potęgowo 
informacji o przebiegu wykonania budŜetu za I półrocze 2009 roku oraz pozytywną 
opinię Komisji Rewizyjnej do sprawozdania. 
(Uchwała RIO  stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
 opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Przewodniczący Rady – poddam pod głosowanie sprawozdanie z wykonania budŜetu 
gminy za I półrocze br.   
Za przyjęciem sprawozdania głosowali wszyscy radni. 
 
Następnie Przewodniczący Rady oddał głos radnemu Rady Powiatu p. Ryszardowi 
Nosko. 
R.Nosko- od kilku lat Powiat organizuje Słupską Olimpiadę MłodzieŜy. Gminy, w tym 
równieŜ gmina Potęgowo, wspierają finansowo olimpiadę. Rocznie jest to kwota około 
3.000 zł. Olimpiada trwa od jesieni do wiosny następnego roku, a po jej zakończeniu 
następuje podliczanie punktów i klasyfikacja gmin. Gmina Potęgowo za rok 2008/2009 
uplasowała się na trzecim miejscu. PoniewaŜ na podsumowaniu nie było przedstawiciela 
gminy puchar i dyplom wręczę na ręce Wójta Gminy. 
Wójt- podziękowanie naleŜy się dyrektorom szkół, nauczycielom oraz rodzicom i 
uczniom. Gratuluję wszystkim tego sukcesu. 
Przewodniczący Rady – ja równieŜ gratuluję wszystkim i proszę o kolejne sukcesy. 
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5. Podjęcie uchwał: 
a) Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 
2009 rok. Zmiany dotyczą: 
1) zwiększenia planu dochodów i wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 60.000 zł. Środki 
pochodzą z terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i przeznaczone zostaną 
na realizacje inwestycji pn.: „Modernizacja drogi gruntowej transportu rolnego w 
Czerwieńcu”. Pozostałą część środków w wysokości 40.000 zł zabezpieczyła gmina. 
2) zwiększenia planu wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 10.000 zł. Środki  
przeznaczone będą na pokrycie kosztów związanych z przygotowaniem dokumentacji 
zadania pn.: ”Przebudowa drogi gminnej Nr 121031G śochowo – Łupawa”. 
3) zwiększenia  planu wydatków w rozdziale 92105 o kwotę 20.500 zł. Zwiększenie 
wydatków na zadaniu inwestycyjnym pn.: „Rozbudowa świetlicy wiejskiej w Łupawie” 
podyktowane jest koniecznością wykonania dodatkowych robót: 
- rozdzielenia instalacji elektrycznej na Przedszkole i świetlice oraz montaŜ czujek 
poŜarowych, 
- wymianę instalacji elektrycznej w pomieszczeniach przedszkola wraz z oprawami i 
osprzętem, 
- wykonanie instalacji uziemiającej i odgromowej całego obiektu wraz z badaniami i 
pomiarami. 
4) w wieloletnim programie inwestycyjnym (zał.nr 4) zwiększenia kwoty 2.000.000 zł na 
przebudowę drogi DarŜyno – Łupawa  do 3.000.000 zł. 
5) w zadaniach inwestycyjnych (zał. nr 3) zmniejszenia kwotę 4.500 zł na zakupy 
inwestycyjne w ZUP  do kwoty 3.300 zł. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe komisja wspólna pozytywnie zaakceptowała 
przedstawiony projekt uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
Gminy na 2009 rok, za przyjęciem  którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXV/247/2009 w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok  
przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
 
b) Skarbnik Gminy   przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi 
Słupskiemu w 2010 roku pomocy finansowej na przebudowę drogi Nr 1188G – 
DarŜyno - Łupawa. 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe komisja wspólna pozytywnie zaakceptowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Skarbnik Gminy- 29 września odbędzie się podpisanie umowy na to zadanie. Koszt 
robót opiewa na kwotę 3 mln zł, z czego gmina wyłoŜy kwotę 500.000 zł. Pozostała 
kwota będzie z dofinansowania w ramach tzw. „schetynówek”. 
R.Nosko- droga Łupawa – DarŜyno jest rzeczywiście bardzo zniszczona, ale niezwykle 
istotna w sieci dróg na terenie gminy. Jest to droga łącząca drogę wojewódzką 214 z 
drogą krajową nr 6. Jest to droga bardzo uczęszczana. Kompleksowa przebudowa drogi 
będzie polegać na usunięciu drzew z jednej strony i poszerzeniu pasa jezdni. Mówimy o 
odcinku około 8 km drogi i nie da się tego zrobić tanio i oszczędnie.  Zarząd Powiatu 
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uznał tę drogę za  priorytetową i będzie ona umieszczona na pierwszym miejscu we 
wniosku w ramach tzw. „schetynówek”. 
Bez wsparcia gminy projekt nie ma szans juŜ na szczeblu wojewódzkim, poniewaŜ 
partnerstwa powiat – gmina są tam dodatkowo punktowane.  
Docelowo przebudowa drogi będzie kosztowała 6 mln zł, więc mówimy na razie o 
pierwszym etapie. Jednak powiat ma taką taktykę, Ŝe rozpoczęte inwestycje są 
kontynuowane. Na dzisiaj nie wiemy, jaki będzie los „schetynówek”. Wiemy tylko, Ŝe w 
2010 roku pieniądze będą. Być moŜe trzeba będzie szukać innych źródeł finansowania. 
Przewodniczący Rady- jutro odbędzie się Sesja Rady Powiatu i z programu wynika, Ŝe 
będzie podejmowanych wiele uchwał dotyczących remontów dróg ze współudziałem 
gmin. 
R.Nosko- program przewiduje podjęcie kilkunastu takich uchwał, przy czym tylko 2 
uchwały dotyczą wniosków składanych przez Powiat. Pozostałe uchwały dotyczą 
dofinansowania remontów dróg gminnych i to gminy będą występowały z wnioskami, a 
powiat te inwestycje tylko dofinansuje. 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi 
Słupskiemu w 2010 roku pomocy finansowej na przebudowę drogi Nr 1188G – 
DarŜyno - Łupawa, za przyjęciem  którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXV/248/2009 w sprawie udzielenia Powiatowi Słupskiemu w 2010 
roku pomocy finansowej na przebudowę drogi Nr 1188G – DarŜyno - Łupawa przyjęta 
jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu). 
 
c) insp. Ewa Ulanowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie lokalu mieszkalnego stanowiącego Zasób Gminy. Uchwała dotyczy zbycia lokalu 
nr 2 w budynku nr 18 w Łupawie. Zbycie odbędzie się w drodze przetargu pisemnego 
ograniczonego dla osób prowadzących działalność w zakresie słuŜby zdrowia. 
Przewodniczący Rady- radni z terenu Łupawy kwestionowali organizację pracy w 
ośrodku zdrowia w Łupawie i poprosili o czas na konsultacje z mieszkańcami i lekarzem. 
Dlatego komisja wspólna nie zaakceptowała pozytywnie przedstawionego projektu 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie lokalu mieszkalnego stanowiącego Zasób Gminy, za przyjęciem  którego 
głosowała 1 radna (Pokuć), przeciw głosowało 7 radnych, wstrzymało się od głosu 7 
radnych. 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego 
stanowiącego Zasób Gminy został odrzucony większością głosów  w głosowaniu 
jawnym. 
(Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10  do protokołu). 
 G.Pokuć- jestem za uruchomieniem procedury na zbycie lokalu mieszkalnego, bo 
chodzi o niemałe pieniądze „zawieszone w próŜni”. Doskonale rozumiem mieszkańców 
Łupawy, Ŝe chodzi im o pozyskanie innej osoby prowadzącej konkurencyjną działalność 
w budynku ośrodka zdrowia. 
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Wójt- Rada jest niekonsekwentna w swoim działaniu, poniewaŜ wyraziła zgodę na 
sprzedaŜ części budynku pod działalność gospodarczą, a jeśli chodzi o sprzedaŜ 
mieszkania jest przeciwna. 
Przewodniczący Rady- nie widzę tu  Ŝadnego problemu. Temat odkładamy do kolejnej 
sesji i zamykam dalszą dyskusję na ten temat. 
 
d) insp. Krzysztof Wiczkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na udzielenie poŜyczki na rzecz Gminy Dębnica Kaszubska na prefinansowanie 
projektu: „Remont i adaptacja budynku szkoły na Centrum Partnerstwa Lokalnego w 
Krzyni”. 
Fundacja Partnerstwo Dorzecze Słupi, której Gmina Potęgowo oraz organizacje z 
sektora społecznego i gospodarczego z jej terenu są partnerami, zamierza ubiegać się 
o dofinansowanie projektu utworzenia Centrum Partnerstwa Lokalnego w Krzyni w 
ramach działania 9.3 Lokalne inicjatywy obywatelskie Regionalnego Programu 
Operacyjnego dla Województwa Pomorskiego na lata 2007-2013. Projekt jest 
podyktowany pilną potrzebą zmiany siedziby Fundacji, w której będzie moŜliwość 
zarówno zlokalizowania Biura Fundacji jak i organizacji spotkań, szkoleń i warsztatów. 
Obiekt będzie równieŜ bazą szkoleniową dla wszystkich partnerów Fundacji.                                                                                       
Centrum Partnerstwa Lokalnego w Krzyni planuje się utworzyć na bazie starej szkoły, 
której właścicielem jest gmina Dębnica Kaszubska. Obiekt wymaga remontu, którego 
koszt szacuje się na około 400 000,00 zł. Dębnica Kaszubska zapewni bezzwrotny 
wkład własny na realizację projektu w wysokości 60 000,00 zł. Jednak ze względu na 
fakt, Ŝe środki w ramach RPO WP przekazywane są jako refundacja poniesionych juŜ 
nakładów finansowych, konieczne jest zapewnienie prefinansowania inwestycji. Istnieje 
zatem konieczność udzielenia przez partnerów Fundacji Partnerstwo Dorzecze Słupi 
poŜyczki Gminie Dębnica Kaszubska, która jest właścicielem obiektu. Nie moŜe być 
to poŜyczka dla Fundacji, jak planowano pierwotnie. 
Wysokość poŜyczek, które zostałyby zwrócone do końca grudnia 2011 roku, kształtuje 
się następująco: 
- 16 450,00 zł dla gmin, które juŜ raz udzieliły Fundacji poŜyczki na prefinansowanie II 
schematu PilotaŜowego Programu Leader+ (11 gmin) 
- 29 250,00 zł dla gmin, które nie udzielały dotąd poŜyczek Fundacji (m.in. Gmina 
Potęgowo), bądź nie wywiązały się z zawartej umowy (8 gmin) 
Na potwierdzenie zabezpieczenia funduszy na prefinansowanie Urząd Marszałkowski 
wymaga uchwały intencyjnej podjętej przez Radę Gminy, stąd konieczność podjęcia 
niniejszej uchwały.  
Jej podjecie jest istotne równieŜ z uwagi na fakt zmiany lokalnych kryteriów wyboru 
operacji w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”, zgodnie z którą zostało juŜ 
wprowadzone nowe kryterium wyboru operacji: „ZaangaŜowanie gminy, na terenie której 
operacja będzie realizowana, w realizację wspólnych działań Partnerstwa Dorzecze Słupi”, w ramach 
którego maksymalna liczba punktów moŜliwych do uzyskania wynosi 20 punktów (co 
stanowi 20% wszystkich moŜliwych punktów do zdobycia). W tym kryterium oceniać się 
będzie, czy gmina, na terenie której operacja jest realizowana, wywiązuje się w pełnym 
zakresie z zobowiązań wynikających z współpracy w ramach Partnerstwa Dorzecze 
Słupi. Brany tu będzie pod uwagę przede wszystkim fakt, czy dana gmina ma 
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uregulowane wszystkie zobowiązania finansowe wynikające z realizacji wspólnych 
przedsięwzięć – w tym projektu utworzenia Centrum Partnerstwa Lokalnego w Krzyni.  
Dlatego teŜ nie podjęcie niniejszej uchwały moŜe spowodować, Ŝe nie będziemy mieli 
szansy otrzymać dofinansowania na odnowę wsi w ramach Leadera. PoniewaŜ termin 
składania wniosków, zgodnie z planami Fundacji PDS będzie upływał nie wcześniej niŜ 
19 października br., do tego czasu mamy moŜliwość uregulowania swoich zobowiązań. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe komisja wspólna pozytywnie zaakceptowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
udzielenie poŜyczki na rzecz Gminy Dębnica Kaszubska na prefinansowanie projektu: 
„Remont i adaptacja budynku szkoły na Centrum Partnerstwa Lokalnego w Krzyni”, za 
przyjęciem  którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXV/249/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie poŜyczki na 
rzecz Gminy Dębnica Kaszubska na prefinansowanie projektu: „Remont i adaptacja 
budynku szkoły na Centrum Partnerstwa Lokalnego w Krzyni” przyjęta jednogłośnie   w 
głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu). 
 
e) insp. Ewa Ulanowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowych stanowiących Zasób Gminy. 
Mieszkańcy osiedla „Na Skarpie” w Potęgowie wystąpili z wnioskiem o wyznaczenie 
następnego kompleksu garaŜy do sprzedaŜy. przetarg ogranicza się do osób 
partycypujących w kosztach przygotowania nieruchomości do sprzedaŜy tj. wykonania 
podziałów geodezyjnych, mapy do celów projektowych, koncepcji zagospodarowania 
terenu, wykonania projektu. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe komisja wspólna pozytywnie zaakceptowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowych stanowiących Zasób Gminy, za przyjęciem  którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXV/251/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych stanowiących Zasób Gminy przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 12  do protokołu). 
 
6. Interpelacje i wnioski. 
1) G.Pokuć- jak rozwiązany został problem dowoŜenia do szkoły dzieci z DarŜyna i 

DarŜynka? Mieszkańcy tych miejscowości zgłaszali się do mnie z potrzebą weryfikacji 
godzin dowozu. Odległość do szkoły jest niewielka, ale dzieci juŜ o godzinie 6.35 są 
na miejscu. A są to głównie małe dzieci. 

 Wójt- godziny przywozu i odwozu dzieci ustala dyrektor szkoły. My w to nie 
ingerujemy. W ubiegłym roku wcześniej do szkoły przyjeŜdŜały dzieci z Rzechcina, 
więc w tym roku wcześniej przyjeŜdŜają dzieci z DarŜyna. Jeśli chodzi o DarŜyno, to 
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dowoŜenie dzieci nie jest naszym obowiązkiem tylko dobrą wolą, poniewaŜ odległość 
do szkoły jest mniejsza niŜ 3 km. Ale jeśli autobus jedzie z DarŜynka to zabiera 
równieŜ dzieci z DarŜyna. 

2) R.Mikoajczk – mieszkańcy Potęgowa pytają mnie jak wygląda sytuacja z modernizacją 
kotłowni w Potęgowie? 

 Dyr.ZUP- procedury z tym związane trwają. Za około 2 tygodnie przygotowana 
zostanie dokumentacja i wystąpimy o pozwolenia. 

     
III. Zakończenie. 
1. Wolne wnioski i informacje. 
1) J.Kuklis- wyremontować drogę w tzw. „Starym Potęgowie”. Droga jest zakrzaczona i 

dziurawa. Przez to kierowcy uszkadzają sobie samochody. Poza tym nadal nie ma 
oświetlenia, o które zwracałem się juŜ kilkakrotnie. Trzeba dbać nie tylko o centrum 
Potęgowa, ale i o odległe miejscowości. 

 Dyr.ZUP- droga od GPZ w DarŜynie do byłego PGR w Potęgowie jest wyrównana. 
Panu Kuklisowi chodzi o odcinek 100 moŜe 120 m skrótu, którym praktycznie nikt 
nie jeździ. Wszyscy jeŜdŜą wyremontowanym odcinkiem drogi. Ten skrót właściwie 
nigdzie nie prowadzi. Jest to wysoki wąwóz, na którego remont i poszerzenie naleŜy 
wydać sporo pieniędzy.  

 J.Kuklis- nie jest prawdą, Ŝe tą drogą nikt nie jeździ. Drogę widziała pani radna 
Spławska i pan Przewodniczący Rady. 

 Przewodniczący Rady- droga rzeczywiście jest wąska i trudno się nią jedzie. 
 Z-ca Wójta- mamy kilka projektów rozbudowy oświetlenia na terenie gminy. Wśród 

nich jest ulica Wiejska w Potęgowie. Do końca roku te zadania będą wykonane. 
 
2) M.Medyńska - zlikwidować dziurę w jezdni pomiędzy asfaltem i brukiem przy 

kościele w Skórowie oraz koło transformatora, 
    - ustawić dodatkową tablicę informacyjną w przy blokach w 

Skórowie, 
    - przywrócić do stanu pierwotnego drogę gruntową Skórowo - Nowe 

Skórowo (wyrównać i poszerzyć), 
 
3)K.Majewski - ponownie zwrócić się do właścicieli bydła w Wieliszewie, aby 

sprzątali chodniki i jezdnie po przejściu zwierząt, 
    - usunąć z boiska w Wieliszewie pozostałości wywiezione po poŜarze 

prywatnej posesji sprzed kilku lat, 
    - zobowiązać właściciela zaniedbanej posesji w Wieliszewie do 

usunięcia chwastów rosnących przy drodze. 
 
4) G.Pokuć - zmienić lokalizację słupa ogłoszeniowego w Potęgowie, który zasłania 

kierowcom pieszych chcących przejść na drugą stronę ulicy. 
 
5)Komendant StraŜy Gminnej- zmienić niebezpieczne oznakowanie ul. Szerokiej, 

Ogrodowej, Racławickiej i DarŜyńskiej, 
    - ustawić lustro na skrzyŜowaniu ul. Pocztowej z ul. Dworcową, 

poniewaŜ drzewa zasłaniają widoczność, osobom jadącym od ulicy Pocztowej. 
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    - spowolnić ruch na ul. Witosa poprzez wykonanie poprzecznego 
garbu np. z polbruku, 

    - zmienić ograniczenie prędkości przy poprzecznych garbach na ul. 
Ogrodowej z 30 do 20 km/ha. Oznaczanie kaŜdego garbu na ulicy nie jest konieczne. 

 Ulica Witosa jest oznaczona jako strefa zamieszkania, a to wiąŜe się z pewnymi 
zasadami. W strefie moŜna stawiać samochody jedynie na parkingach i miejscach do 
tego wyznaczonych, w strefie pieszy ma pierwszeństwo nawet na ulicy. A kto tego 
przestrzega? Musiałbym wysyłać straŜników, aby wypisywali mandaty kierowcom za 
naruszanie przepisów. 

 Poza tym proponuję, aby wszelkiego rodzaju oznakowania konsultować ze straŜą 
gminną. Wiem, Ŝe o umieszczaniu znaków decyduje specjalna komisja, ale wcześniej 
moglibyśmy uzgadniać swoje stanowisko. Uniknęlibyśmy wówczas niebezpiecznych 
sytuacji, jakie codziennie zdarzają się na ul. Szerokiej i Ogrodowej. 

 Wójt- bardzo się cieszę, Ŝe Komendant StraŜy przedstawił tyle spostrzeŜeń i sam 
sobie odpowiedział na pytanie, ile pracy ma przed sobą, aby wszystko doprowadzić do 
takiego stanu, jaki powinien być. Ile jeszcze trzeba wypisać mandatów, aby kierowcy 
przestrzegali przepisów. 

 
6)J.RóŜański - zwracałem uwagę, aby chodnik na ul. DarŜyńskiej poprowadzić bliŜej 

płotów. To pozwoliłoby później poszerzyć ul. DarŜyńską. Ale ZUP zrobił po 
swojemu. 

 Wójt- Rada dofinansowała budowę chodnika, ale obcięła fundusze. ZUP mimo to 
wykonał zadanie bardzo dobrze aŜ do skrzyŜowania z ul. Głowackiego. Chodnik 
został wkomponowany w chodnik na ul. Witosa i zakończony przy ul. Głowackiego. 

 
2. Zamknięcie obrad. 
Po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 12.40 Przewodniczący Rady dokonał 
zamknięcia obrad XXXV sesji V kadencji Rady Gminy Potęgowo. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.                                                                       
Protokołowała: A.Domagała 

 


